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Botka László Fekete Gizit és Ilia Mihályt
köszöntötte születésnapjuk alkalmából

Szabad a pálya
a Rókusi körúton

Befejeződött az idei nyár legnagyobb szabású útépítése, 
a Rókusi körút Vértói út és Csongrádi sugárút közötti sza-
kaszának burkolatfelújítása. Már nem kell az autósoknak 
kerülőutat keresniük, mivel zavartalanul halad a forgalom a 
körúton, csupán a szegélyeken és egy kanyarodósávon zaj-
lanak még munkálatok néhány napig. Szeged város önkor-
mányzata saját forrásból, 197 millió forintért újíttatta fel a 
több mint háromszáz méter hosszú útszakaszt. Fotó: Iványi 
Aurél

Bővebben az 5. oldalon

B
otka László polgár-
mester 75. születés-
napja alkalmából kö-
szöntötte a városhá-

zán Fekete Gizi Jászai Mari- és 
Pro Urbe díjas színművészt, 
valamint a 90. születésnapját 
ünneplő Ilia Mihály Széche-
nyi-díjas irodalomtörténészt, 
Szeged város díszpolgárát. Az 
ünnepelteket a város arany-
plakettjével, a Szegedről ki-
adott reprezentatív fotóalbum-
mal és személyes ajándék-
kal lepte meg a polgármester. 
Ilia Mihályt egy különleges Ti-
szatáj-különszámmal, Fekete 
Gizit pedig egy exkluzív por-
celánlámpával ajándékozta 
meg Botka László.

Cikkünk a 4. oldalon
Fekete Gizi és Ilia Mihály Szeged város aranyplakettjét kapta Botka László polgármes-
tertől. Fotó: Kuklis István 

3D-ben szkennelik be Szeged fáit
Szeged élenjáró és követendő példává válhat a hazai nagyvárosok között

A legmodernebb technológiával, lézeres távérzékeléssel 
és 360-as kamerákkal szkennelik be a Szeged közterüle-
tein lévő fákat a Cool LIFE projektben.

A
z elmúlt évtizedek-
ben a városterve-
zői, -üzemeltetői 
és építészeti szak-

mákban általánossá vált, 
hogy a zöldfelületeket is egy-
fajta kiemelt közműnek te-
kintik és infrastruktúraként 
kezelik. A városi zöldfelüle-
tek – akárcsak az áram- vagy 
vízvezeték-hálózatok – terve-
zett, szabályozott telepítést, 
folyamatos karbantartást és 
gondozást igényelnek, ezért 
is fontos, hogy a közműrend-
szerekhez hasonlóan pontos 
és rendszeresen frissülő nyil-
vántartás legyen róluk. 

Szeged fáinak felméré-
sét a legmodernebb techno-
lógiával végzik. Az erre spe-
cializálódott cég, a Greehill 

eszköze két nagy felbontá-
sú kamera és egy lézeres 
távérzékelő segítségével ké-
szít hatalmas felbontású 3D 
képeket a környező növé-
nyekről, amiket egy nagyon 
pontos GPS-antenna segít-
ségével helyez el pontosan 
az így létrejövő 3D-s szegedi 
terekben. Az így létrejövő 
adatbázis nemcsak egy na-
gyon részletes nyilvántar-
tás, ami nagy segítség a 
várostervezői munkában, 
de egy elképesztő részletes-
ségű adatbánya is, ami ren-
geteg hasznos információt 
szolgáltat a klímaváltozást, 
városi hőséget és növény-
zetet elemző szakemberek-
nek is.

Folytatás a 3. oldalon Szeged fáinak felmérését a lehető legmodernebb technológiával végzik. 
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Felhívás parlagfű-mentesítésre
Kérem a Tisztelt Lakosságot, a cégek és intézmények vezetőit, hogy a tulajdonukban vagy haszná-
latukban lévő ingatlanokon a parlagfű kaszálását vagy más módon történő irtását folyamatosan 
végezzék el.

Az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 2008. évi XLVI. törvény értelmében a földhasz-
náló köteles az ingatlanon a parlagfű virágbimbójának kialakulását megakadályozni, és ezt követő-
en ezt az állapotot a vegetációs időszak végéig folyamatosan fenntartani.

Azzal szemben, aki nem tesz eleget a parlagfű elleni védekezési kötelezettségének, belterületen 
a jegyző, külterületen a Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal Agrárügyi Főosztály Nö-
vény- és Talajvédelmi Osztálya közérdekű védekezést rendel el, melynek költségeit a földhasználó, 
illetve a termelő köteles megtéríteni. Ezzel egyidejűleg a Csongrád-Csanád Vármegyei Kormány-
hivatal Agrárügyi Főosztály Növény- és Talajvédelmi Osztálya növényvédelmi bírságot szab ki.

Parlagfűvel kapcsolatos bejelentéseiket az alábbi módokon tehetik meg:

Belterületre vonatkozóan:
tel.: 80/820-302 (SZMJV Polgármesteri Hivatal zöldszáma);
e-mail: info@szegedvaros.hu

Külterületre, zártkertre vonatkozóan:
tel.: 62/680-170 (Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal Földhivatali Főosztály Földhivatali 
Osztály 1.)
e-mail: foldhivatal.szeged@csongrad.gov.hu

Felhívom továbbá a Tisztelt Lakosság figyelmét arra is, hogy a magántulajdonú ingatlanok előtti 
közterületi szakasz tisztán tartása, gondozása, gyommentesítése az ingatlan magántulajdonosá-
nak feladata az alábbiak szerint:

A köztisztasággal és a települési szilárd hulladékkal összefüggő tevékenységekről szóló 1/1986. 
(II. 21.) ÉVM-EüM együttes rendelet 6. §-a szerint, ha a jogszabály eltérően nem rendelkezik, a 
tulajdonos köteles gondoskodni az ingatlan előtti járdaszakasz (járda hiányában egy méter széles 
területsáv, illetőleg ha a járda mellett zöldsáv is van, az úttestig terjedő teljes terület); a járdasza-
kasz melletti nyílt árok és ennek műtárgyai, továbbá a tömbtelken a külön tulajdonban álló egyes 
épületek gyalogos megközelítésére és körüljárására szolgáló terület tisztán tartásáról, a csapadék-
víz zavartalan lefolyását akadályozó anyagok és más hulladékok eltávolításáról.

Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének a közösségi együttélés alapvető szabá-
lyairól szóló 27/2016. (XI. 16.) önkormányzati rendelete alapján az ingatlan tulajdonosa (társasház 
esetén a tulajdonostársak közössége) a közösségi együttélés alapvető szabályaiba ütköző maga-
tartást tanúsít, és közigazgatási bírsággal sújtható, amennyiben nem gondoskodik az ingatlant ha-
tároló járdaszakasz és az ingatlan közvetlen környezetének gondozásáról, tisztán tartásáról, gyom-
mentesítéséről, a fű rendszeres nyírásáról, a fenti területeken elhelyezett hulladék eltakarításáról.

A parlagfű napjainkra a legelterjedtebb gyomnövénnyé vált, humánegészségügyi kártételei mára 
már akkorák, hogy az ország lakosságának több mint egynegyede szenved parlagfűpollen-allergi-
ától. 

A parlagfű-mentesítés közös feladatunk és kötelezettségünk, tegyünk meg együtt mindent a 
parlagfűmentes, élhető városért!

 Dr. Martonosi Éva,
 Szeged Megyei Jogú Város jegyzője

Hatalmas botrányt kavart
Orbán Viktor politikai igazgatója

O
rbán Balázs, a miniszterelnök po-
litikai igazgatója azt mondta, hogy 
Magyarország Ukrajnával ellen-
tétben nem védekezett volna egy 

orosz katonai agresszióval szemben 1956-
ban – írta meg a 444.hu, amit később átvett 
az egész független sajtó. A nyilatkozat után 
Orbán Viktor politikai igazgatójának lemondá-
sát követelték az ellenzéki pártok. Erre vála-
szul Orbán Balázs azt írta a közösségi olda-
lán, hogy „a háborús propagandasajtó vona-
tán nincs megállás”, és hogy félreértelmezték 
a szavait. Menczer Tamás, a Fidesz kommuni-
kációs igazgatója azt mondta a 444.hu-nak, 
hogy nem olvasta a politikai igazgató nyilat-
kozatát, de mint fogalmazott, Orbán Balázst 
okos embernek ismeri, és biztos el tudja mon-
dani, hogy mit miért mondott. Akkora felhá-
borodást váltott ki Orbán Balázs nyilatkozata, 
hogy arról a nemzetközi sajtó is beszámolt.

Lipták Béla ’56-os hős pedig így reagált 
Orbán Balázs megnyilvánulására: „Ukrajna 
véráztatta földjén ma az orosz tankok magát 
a nemzeti önrendelkezést és az emberi sza-
badságot tiporják. Aki ezt valamiféle »békevá-
gyat« emlegetve elnézné, mi több, mint vala-
mi üzenethordó küldönc, még szolgálná is, az 
ne merje kritizálni, de még csak említeni se 
merje a pesti srácok világtörténelmet formáló 
álmait és hőstetteit.” Ungváry Krisztián törté-
nész szerint előkészületi hazaárulási bűncse-
lekmény lehet, amit Orbán Balázs mondott.

Orbán Viktor azt mondta a politikai igaz-
gatója nyilatkozatáról: „Ha az ember ilyen 
kérdésekről beszél, akkor nagyon pontosan 
kell fogalmazni, és semmilyen kétséget sem 
szabad hagyni a saját álláspontunkat illetően. 
Most a politikai igazgatóm félreérthetően fo-
galmazott, ami ebben az összefüggésben egy 
hiba.”

Bezzeg 14 fős elnöki titkárságra
és 14 fős főtitkárságra van pénz

Kisgömböcként hízik az év elején alakult  
Szuverenitásvédelmi Hivatal büdzséje és létszáma

M
árcius 31-én 
még csak 26 
foglalkoztatott-
ja volt a Szuve-

renitásvédelmi Hivatalnak, 
a legfrissebb adatközlésük 
szerint viszont már száz-
egyen dolgoznak ott. Ebből 
többek között 14-en Lánczi 
Tamás elnöki titkárságán, 
14-en a főtitkárságon, hatan 
a sajtóirodán, hatan a kuta-
tóintézetben, 22-en a köz-
kapcsolati igazgatóságon és 
23-an az elemzési igazgató-
ságon.

A februárban alakult 
szervezet 394 millió forin-
tot fizetett ki illetményekre, 
munkabérekre, de ebből 
azt nem lehet visz-
s z a s z á m o l n i , 
hogy átlagosan 
mennyit kap-
nak havonta 
a munkavál-
lalók, hiszen 
fo lyamatosan 
nő a létszámuk 
– írta a 24.hu. A por-
tál korábban megírta, hogy 
Lánczi Tamás, a Szuvereni-

tásvédelmi Hivatal elnöke 
havi 5 millió forintot keres a 
Szuverenitásvédelmi Hiva-
tal elnökeként.

A hivatal honlapjára fel-
került az augusztus végéig 
megkötött szerződéseik lis-
tája is. Ebből kiderült, hogy 
60,7 millió forintért és 35,7 
millió forintért is bérelnek 
irodát. Mindezek mellett 1 
milliárd 42 millió forintot 
fizetnek bérleti szerződés 
gyanánt négy évre az R70 

néven emlegetett Rá-
kóczi úti irodaház 

használatáért. 
Jogi tanács-
adásra 57 
millió forintot, 

jogi képvise-
letre 9,1 millió 

forintot fizetnek.
A nagynak tűnő saj-

tóstáb ellenére is 1,6 millió 
forintot költöttek sajtófigye-
lésre és 2,5 millió forintot 
nemzetközi sajtófigyelői 
szolgáltatások ellátására. 
Közel ötmillió forintot elekt-
romos kisteherautó bérlé-
sére fordítottak.

A 24.hu megírta: a Szu-
verenitásvédelmi Hivatalt 
orosz mintára, a „külföldi 
befolyásszerzési kísérle-
tek” megakadályozására 
hozták létre a kormánypár-
tok. A hivatal többek között 
a korrupcióellenes civil 
szervezet, a Transparency 
International ellen indított 
eljárást.

Kisgömböcként hízik az Orbán-kormány által év ele-
jén létrehozott Szuverenitásvédelmi Hivatal büdzséje 
és létszáma. Májusban még „csak” 4,1 milliárd forint 
volt az éves költségvetési előirányzata (amivel már ak-
kor megelőzték az Alkotmánybíróságot), most már a 
Gazdasági Versenyhivatalt is lekörözték, mivel a Ma-
gyar Államkincstár adatai szerint több mint 6 milli-
árd forintra emelték időközben a szervezet büdzséjét  
– írta a 24.hu.

Egy volt III/III-as ügynök
a Szuverenitásvédelmi Hivatal

kutatóintézetének élén 

Egy volt III/III-as ügynök, Horváth József lett a Szuve-
renitásvédelmi Hivatal kutatóintézetének új vezetője.  
Horváth 1986–89-ig a Belügyminisztérium III/III-4-b. 
alosztályon dolgozott alhadnagyként, és a radikális el-
lenzéket és a népieket figyelte, róluk adott jelentést. 
Lánczi Tamás, a Szuverenitásvédelmi Hivatal elnöke 
Horváth József kinevezése kapcsán azt mondta, hogy 
ő nem azt vizsgálja, ki mit csinált a múltban, hanem 
azt, mit fog csinálni majd az ő hivatalában.

A Szuvere-
nitásvédelmi 

Hivatalt orosz 
mintára hozta lét-
re az Orbán-kor-

mány.

Lánczi Tamás, a Szuverenitásvédelmi Hivatal elnöke havi 5 millió forintot keres az Or-
bán-kormány által létrehozott Szuverenitásvédelmi Hivatal elnökeként. Fotó forrása: 
444.hu
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Bod Péter

Vonzó ajánlat

B
ár én csak amolyan gyüttmönt szegedi vagyok, lé-
vén öt éve élek és dolgozom a városban, és ezen 
az sem változtat sokat, hogy korábban a szegedi 
egyetem hallgatója voltam öt évig, vallom: Szeged 

az a város, ahol nem számít, ki honnan érkezett. Szeged va-
lódi befogadó város, és ilyenből nincs sok idehaza.

Az is beszédes, hogy bárhol járok az országban, ha kide-
rül, hogy Szegedről jöttem, általában elismerően nyilatkoz-
nak a városról. Szegedet az egyik legszebb hazai település-
nek tartják, és nemritkán kimondják, szívesen élnének itt. 
Öröm ezt hallani, mert visszaigazolja, hogy jó lakóhelyet vá-
lasztottam, hogy véleményem egyezik mások véleményével, 
és áttételesen még azt is, hogy alapvetően rendben mennek 
helyben a dolgok, legyen szó városfejlesztésről, tömegköz-
lekedésről, sportolási lehetőségekről vagy éppen a városi 
kerékpárhasználatról. 

Ezek előrebocsátásával másolok 
ide egy nemrégiben megjelent hírt, 
amit a Telexen olvastam: „A lon-
doni orosz nagykövetség szerint 
legalább harmincnégy brit ál-
lampolgár kérte, hogy az Egye-
sült Királyságból Oroszországba 
költözhessen, miután Vlagyimir 
Putyin rendelettel lazított a beván-
dorlási szabályokon. Az orosz elnök azt 
mondta, a »humanitárius segítségnyújtás« célja, hogy meg-
mentse az orosz értékekkel azonosulókat a romboló nyugati 
ideológiától. A Telegraph szerint a jelentkezőknek nem kel-
lett bizonyítaniuk, hogy tudnak oroszul, és ismerik az állam 
történelmét, mint ahogy azt az Oroszországba emigrálók 
esetén szokás.” Ami azt is jelenti, hogy boldog-boldogtalan 
költözhetett Oroszországba. A harmincnégy brit állampolgár 
önmagában roppant alacsony szám, főleg, ha hozzátesz-
szük, hogy ebben az esetben egy 67 milliónál is nagyobb 
lélekszámú államról van. 

A toborzási akciót nem nevezném sikeresnek, hozzáté-
ve, hogy a Nyugat hanyatlásának vagy alkonyának tézisét 
a legkevésbé sem támasztja alá a kivándorlók száma, de 
úgy tűnik, ez magukat az oroszokat nem zavarja. A moszkvai 
hírmagyarázók a leírtakhoz hozzáteszik, hogy a britek dönté-
sét úgy értékelik, hogy elutasítják a liberális felfogást. Hogy 
a 67 millióból harmincnégy más véleményt megfogalmazó 
nyújt-e ehhez kellő alapot, az olvasó fantáziájára bízom. És 
persze, ha valaki belekezd e tárgykörben az érvelésbe, ne-
hezen áll le. Így tett az orosz belügyminisztérium szóvivője 
is. Irina Volk a tömegesnek aligha nevezhető kivándorlást 
szorosan összekötötte azzal, hogy a Nyugat elfordult a ha-
gyományos családi és erkölcsi értékektől. Bizonytalan va-
gyok abban, hogy az utóbbiról az oroszoknak kellene-e lec-
két adni a világnak, de az kitűnik, hogy ezen a téren sem 
mennek a szomszédba önbizalomért. 

Eljátszottam a gondolattal, mi történne, ha valakinek ki-
pattanna Szegeden a fejéből – gonoszkodva írom le: orosz 
mintára –, hogy bárki a városba költözhet, aki ehhez kedvet 
érez. Hagyjunk most figyelmen kívül minden egyéb tényezőt. 
Így a családot, a rokonokat, a munkahelyet, a barátokat, a 
lokálpatriotizmust, amelyek nyilván kötik az embert ahhoz a 
településhez, ahol él.

Ha az emberek szabadon dönthetnének, vajon hányan 
választanák Szegedet otthonuknak? És nem az Egyesült Ki-
rályság 67 milliós lakosságából, hanem Magyarország közel 
9,5 milliós népességéből. Szerintem több százezer ember 
lenne, bár lehet, hogy még ezzel is alulbecsülöm a számot. 
Itt és most nem az a lényeg, hogy egy szempillantás alatt 
az ország második legnagyobb városává válna Szeged, ut-
cahosszal Debrecen előtt, hanem arról, hogy vonzó-e ez az 
ajánlat.

Szeged az a 
város, ahol nem 

számít, ki honnan 
érkezett. Valódi 

befogadó város, és 
ilyenből nincs sok 

idehaza.

3D-ben szkennelik be Szeged fáit
Szeged élenjáró és követendő példává válhat a hazai nagyvárosok között

Folytatás az 1. oldalról
Egy centiméteres pontossá-
gú 3D lombkorona ugyanis 
rengeteg információval szol-
gál a fa egészségügyi és sta-
tikai állapotáról, növekmé-
nyéről, hiszen így pontosan 
mérhetővé válik például a 
lombkorona mérete, sűrűsé-
ge, az egyesével elemezhető 
levelek formájából, állapo-
tából pedig pontosan meg-
állapítható, hogy az adott fa 
milyen mértékben szenved 
a vízhiánytól, hőségtől vagy 
egyébként nehezen felis-
merhető betegségektől.

A fa lombozatának pon-
tos ismeretével jól mérhető-
vé válnak a fa által nyújtott 
ökoszisztéma-szolgáltatá-
sok is: mennyire képes pá-
rologtatással hűteni a le-
vegőt maga körül, mennyi 
szén-dioxidot köt meg, meny-
nyi légszennyező anyagot 
ülepít le, mekkora árnyékot 
képes nyújtani stb.

Az ilyen pontosságú 
adatok révén továbbá pon-
tosan ki lehet számolni a fa 
tömegét, annak eloszlását, 
sőt a gyökérzet méretére és 
kiterjedtségére is jól lehet 
következtetni, így például 
az is előre látható lehet, 
ha valamely része el-
gyengült, és veszélyes 
lehet a járókelőkre 
nagyobb szélviharok 
esetén. 

Ez a fejlesztés 
smart city elem is, hi-
szen az adatok elemzé-
sét egy komoly szoftveres 
háttér és a mesterséges in-

telligencia is segíti, amellyel 
Szeged élenjáró és köve-

tendő példává válhat a ha-
zai nagyvárosok között ab-
ban, hogy a digitalizáció és 
a mesterséges intelligencia 
alkalmazása a zöld várossá 

válásban is első számú 
eszközök. 

A digitális fakatasz-
terbe a Kiskörúton be-
lüli teljes faállomány, 
illetve néhány körúton 
kívüli park, utcai fasor 

is bele fog kerülni. 
A Cool LIFE projekt a 

városi hőszigethatást sze-
retné csökkenteni, amihez 

számtalan tudományos 
feladat is társul: a szegedi 
kutatók, szakemberek év-
tizedek óta folyamatosan 
mérik a város közterületei-
nek hőjelenségeit, és vizs-
gálják a növényzet szerepét 
a folyamatban. A digitális 
fakataszter nagy segítséget 
nyújt a kutatásokhoz és a 
városgazdálkodás munkájá-
hoz is, és így Szegednek is 
fontos lépés ez a zöld város-
sá válás útján.

Cool LIFE
Szeged az ország 
egyik legmelegebb 
városa, ezért különö-
sen érintett a klíma-
változás kedvezőtlen 
hatásaiban. A szege-
diek életminőségének 
javítása érdekében 
alakítanak ki egy stra-
tégiát a hőszigethatás 
mérséklésére. Sze-
ged önkormányzata 
és partnerei az Unió 
által támogatott Cool 
LIFE projektben azon 
dolgoznak, hogy csök-
kentsék a városi hő-
séget, és olyan megol-
dásokat fejlesszenek 
ki, amelyek révén 
Szeged hűvösebbé és 
élhetőbbé válik.Értékes információkkal szolgálhat a kutatók és döntéshozók számára az a hatalmas 

adatmennyiség, ami a modern eszközökkel készül.

Az egyesével elemezhető levelek formájából, állapotából pontosan megállapítható, 
hogy az adott fa milyen mértékben szenved a vízhiánytól, a hőségtől.

A fa lomboza-
tának pontos isme-

retével jól mérhetővé 
válnak a fa által nyújtott 
ökoszisztéma-szolgálta-
tások is: mennyire képes 
párologtatással hűteni a 

levegőt maga körül, meny-
nyi szén-dioxidot köt 

meg.
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Botka László polgármester 
Szeged kultúrájának két 
kiemelkedő egyéniségét, 
a 90 éves Ilia Mihály Szé-
chenyi-díjas irodalomtörté-
nészt, a város díszpolgárát 
és a 75 éves Fekete Gizi Já-
szai Mari- és Pro Urbe díjas 
színművészt köszöntötte 
születésnapja alkalmából a 
városházán.

– Két olyan neves szegedit 
köszönthetek a városházán, 
akik jeles évfordulót, kerek 
születésnapot ünnepelnek, 
és különleges, hogy mind-
ketten szeptember 29-én 
születtek. Ilia Mihály tanár 
úr 1934-ben Tápén, a Mi-
hály-napi búcsún. Egész 
élete, munkássága Szeged 
városához köti, emellett a 
magyar szellemi élet, kultú-

ra és irodalom meghatározó 
személyisége, egyetemi ta-
nár, a Tiszatáj főszerkesztője 
volt. Az elmúlt években több 
mint 1400 kötetet ajándé-
kozott az egyetemi könyvtár-
nak. 1993-ban választották 
meg Szeged díszpolgárának. 
Fekete Gizi művésznő 25. 
születésnapját ünnepeljük 
– harmadjára. Hatvan éve 
költözött a családjával Sze-
gedre, 1977-ben szerződött 
a Szegedi Nemzeti Színház-
hoz. Jászai Mari-díjas, Pro 
Urbe díjas, kiváló színész, 
Szeged színészkirálynője, 
az elmúlt évtizedekben ren-
geteg nagyszerű alakítás 
fűződik a nevéhez. A mai 
napig játszik, és kívánom a 
szegediek nevében is, hogy 
ez még sokáig így legyen – 
köszöntötte a két ünnepeltet 

jó egészséget kívánva nekik 
Botka László a városházán.

Az ünnepeltek emlékér-
met és Szeged-fotóalbumot 
kaptak, de személyes aján-
dékot is átvehettek Botka 

Lászlótól. Ilia Mihály számá-
ra a Somogyi-könyvtár ké-
szített egy különleges Tisza-
táj-különszámot, amelyben 
90. születésnapjára össze-
gyűjtötték az 1934. szep-

tember 29-i szegedi újságok 
cikkeit, valamint készítettek 
egy összeállítást is a jeles 
irodalomtörténész publiká-
cióiból, nyilatkozataiból. Fe-
kete Gizinek a rivaldafény az 

élete, ezért egy exkluzív por-
celánlámpával ajándékozta 
meg Botka László.

Az ünnepeltek köszöne-
tet mondtak a megtisztelő 
köszöntésért.

Botka László Fekete Gizit és Ilia Mihályt köszöntötte

Botka László személyes ajándékkal is meglepte a születésnaposokat: Ilia Mihály egy különleges Tiszatáj-különszámot, 
Fekete Gizi pedig egy exkluzív porcelánlámpát kapott a polgármestertől. Fotók: Kuklis István  

Móravárosi kakasfőzőkAz időseket köszöntötték az IH-ban
Binszki József alpolgármes-
ter köszöntötte Szeged város 
önkormányzata nevében az 
idősek világnapján a szegedi 
nyugdíjasokat az IH Rendez-
vényközpontban. Tíz nyug-
díjas kapott kitüntetést a 
közösség érdekében végzett 
önzetlen munkájáért.

– Önök egy életet dolgoztak le, 
és most a megérdemelt pihe-
nésüket töltik nyugdíjasként. 
Nekünk az a feladatunk, hogy 
a lehetőségekhez mérten biz-
tosítsuk, hogy tartalmasan tel-
jenek ezek az évek – mondta 
köszöntőjében Binszki József. 
A várospolitikai alpolgármes-
ter hangsúlyozta: azért élhe-
tünk ilyen gyönyörű városban, 
mert azt évtizedeken át épí-
tették a mostani nyugdíjasok, 

akiknek sokat köszönhetünk.
Szeged büszkélkedhet az or-
szág legaktívabb nyugdíjas 
közösségével. Közel hetven 
nyugdíjasklub működik, ame-
lyek tartalmas programjaikkal 
gazdagítják a város közösségi 
életét.

Az idősek világnapján Se-
niorok Kiválósága kitüntetést 
kapott Moravszky Éva Mária, a 
Dél-Alföldi Harmonikabarátok 
Egyesülete tagja és Solymosi 
Gábor, a Nap-Fény Nyugdí-
jas Fotókör Egyesület titkára. 
Közösségi munkáért díjban 

részesült Török Antalné (Sze-
gedi Bajtársi Klub), Salamon 
Sándor (Rókusi Nyugdíjas 
Klub), Lányi Gyuláné (Szeged 
Megyei Jogú Város Nyugdíjas 
Egyesülete) Korom Ilona (Tá-
jak, Korok, Múzeumok Egye-
sülete), Gelcz Miklósné (Ke-
reskedelmi Alkalmazottak 
Nyugdíjas Klubja), Fodor 
Antalné (Kecskési Nyugdíjas 
Egyesület), Csányi Lászlóné 
(Postások Szegedi Nyugdíjas 
Egyesülete) és Bozsóné Gu-
lyás Margit (Tisza Volán Nyug-
díjas Klub). A díjakat Binszki 
József alpolgármester adta át 
a kitüntetetteknek. A díjátadó 
után operett- és musicalslá-
gerekkel szórakoztatták az 
időseket a „Vidám lányok”, 
Kónya Krisztina, Szilágyi An-
namária és Horák Renáta.

Tápai búcsú menettánccal és emlékéremmel

M
ódosítani kellett 
az eső miatt a 
375 éves múlt-
ra visszatekin-

tő tápai búcsú programját. 
Szécsényi Rózsa, Tápé ön-
kormányzati képviselője el-
mondta, bár lógott az eső 
lába, elindultak a táncosok, 

mivel több együttes is igé-
nyelte a hagyományos me-
nettáncot.

– Ez hozzátartozik a ha-
gyományainkhoz. Tápén két 
nagyon fontos hagyomány 
maradt meg, úgymond élő-
ként, a néptánc és a gyéké-
nyezés. Volt még egy, a ha-

lászat, de a Tisza halászati 
tilalma miatt az megszűnt. 
Itt a néptánc kapcsán pedig 
jó néhány éve azt tűztük ki 
célul, hogy újra feléleszt-
jük a hagyományt, és egy-
re több és több csapatot 
hívunk meg a búcsúba – 
mondta Szécsényi Rózsa. 
Az együttesek idén csak a 
Rév utcáig mentek, ahol 
bemutatták a tánctudásu-
kat, majd visszafordultak 
a Heller Ödön Művelődési  
Házba.

Két házaspár vehette 
át a Búcsú téren a Tápéért 
emlékérmet Szabó Sándor 
országgyűlési képviselő-
től és Szécsényi Rózsától. 
Török István és felesége 
hosszú évtizedek óta meg-
határozó tagjai a Tápai Ha-
gyományőrző Egyesületnek, 
Kószó Zoltán és felesége 
pedig harminc éve közösen 
dolgoznak a vendéglátás-
ban, ők üzemeltetik a Sár-
gán az Öreg Honvéd Kisven-
déglőt.

Két házaspár vehette át a Tápéért emlékérmet Szabó 
Sándor országgyűlési és Szécsényi Rózsa önkormányzati 
képviselőtől: Török István és felesége, valamint Kószó 
Zoltán és felesége. Fotó: Iványi Aurél 

Koromné Fenyvesi Rózsa önkormányzati képviselő a ka-
kasfőzőkkel. Fotó: Iványi Aurél 

A Móraváros legfinomabb pörköltje címért vetélkedett 12 csa-
pat a Kaszás utcai idősek klubjában, a második alkalommal 
megrendezett kakasfőző versenyen. Koromné Fenyvesi Rózsa, 
a körzet önkormányzati képviselője hangsúlyozta: a főzés az 
egyik legjobb közösségépítő program. Kiváló hangulatban ké-
szültek a pörköltek, amiket szakértő zsűri kóstolt. A versenyt a 
Klúg Péter iskola csapata nyerte, második lett a Fodor József 
iskola, a harmadik pedig a Makray-intézmény csapata.

Lerövidítették az eredetileg tervezett távot az eső mi-
att, de így is boldogan vonultak a néptáncegyüttesek a 
tápai búcsúban, ahol Török István és felesége, valamint 
Kószó Zoltán és felesége kapta meg idén a Tápéért em- 
lékérmet. 

A kitüntetettek Binszki József alpolgármesterrel (balról a 
második) és Tóth Ildikó idősügyi referenssel (jobbról a má-
sodik). Fotó: Iványi Aurél 
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B
ekerült a több sze-
gedi épületet külté-
ri falfestménnyel dí-
szítő Muralpaint a 

Highlights of Hungary jelölt-

jei közé. A Muralpaint mun-
káit minden szegedi ismeri. 
Ők festették ki például a Sze-
táv fűtőműveit – így kerül-
tek fecskék, sünök, méhek, 

tücskök és bogarak az épü-
letek falaira. A csoport két 
szegedi festőművészt takar: 
Marton Ákost és Vinkó Leót.

A Highlights of Hunga-
ry egy nonprofit platform, 
amely évente, kategóriák 
nélkül díjazza a legkiválóbb 
magyar teljesítményeket. 
2013-ban indult el a kez-
deményezés, ami a pozitív 
hazai példákat szándékozik 
a középpontba állítani: idén 
huszonöt jelölt versenyez, 
köztük a szegedi Muralpaint 
művészeti csoport. Október 
folyamán választják ki a leg-
népszerűbb jelöltet, ebben 
a hónapban lehet majd sza-
vazni a Muralpaintre is.

A Muralpaint munkáit 
minden szegedi ismeri, hi-
szen ők festették ki a Sze-
táv „állatos” fűtőműveit, és 
ők készítették a Hajnóczy 
utcai tűzfalfestményt is, ami 
az új zsinagógán is dolgozó 
üvegművésznek állít em-
léket. Ezeket megelőzően 
már sokaknak feltűnhetett 
például a Nyugi épületének 
dekorációja, ami szintén a 
nevükhöz fűződik. Óvodák, 
bölcsődék, középületek és 
ipari létesítmények viselik 
magukon a kezük nyomát, 
és az esztétikai megoldá-
sok mellett sokszor környe-
zetvédelmi és társadalmi 
üzeneteket is közvetítenek, 
ilyen például a természet 
védelme. 
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Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata 
és az SZTE Junior Akadémiája

,,Esélyt a középiskolás tehetségnek” 
pályázati felhívása

a 2024/2025. tanévre

Pályázhatnak tanulmányi téren jól teljesítő, művészeti  
és/vagy sport és/vagy egyéb társadalmi tevékenységet 
folytató, szociálisan rászoruló, szegedi középiskolában 
vagy szakképző iskolában tanuló, szegedi bejelentett 

lakóhellyel rendelkező diákok.

A támogatás összege: maximum 100.000 Ft

További információk: www.szegedvaros.hu 
a pályázatok menüpont alatt. 

Beadási határidő: 2024. október 25.

Versenyben a szegedi falfestők

A Városmetamorfózis projektben új arculatot kaptak a 
szegedi fűtőművek. A fotó forrása: Mondolo Egyesület

Szabad a pálya
a Rókusi körúton

Elkészültek az idei nyár legnagyobb szabású útfelújításával

T
avaly ősszel újíttat-
ta fel az önkormány-
zat több mint két-
százmillió forintos 

költséggel a nagy forgalmú 
Rókusi körút elhasználódott 
aszfaltját a Tesco előtti lám-
pás csomópont és a Vértói 
út között. 

Idén június végén pedig 
a Vértói út és a Csongrádi 
sugárút közötti szakaszon 
kezdődött teljes útfelújítás, 
ami a napokban ér teljesen 
véget, de az autósok – egy 
kanyarodósáv kivételével 
– már a teljes utat birtokba 
vehették, így napok óta za-
vartalan a forgalom Szeged 
egyik legforgalmasabb út-
szakaszán.

– Kilencven nap alatt a 
Vértói úttól a Csongrádi su-
gárúti csomópontig terjedő 
351 méter hosszú, kétszer 
két forgalmi sávos útsza-
kasz és az itt található bu-
szöblök, valamint kanyaro-
dósávok burkolata teljesen 
megújult – mondta el a saj-
tó munkatársainak a hely-
színen Molnár Zoltán, Észa-
ki városrész önkormányzati 
képviselője. 

Mára gyakorlatilag el-
készültek a munkások a 
7120 négyzetméternyi út, 
valamint 314 négyzetméter 

aszfaltjárda burkolatának 
rekonstrukciójával és asz-
faltszőnyegezésével. Ezzel 
párhuzamosan a szükséges 
közműakna-fedőlapokat is 
szintbe helyezte a kivitelező, 
a közbeszerzési eljáráson 

nyertes Colas Út Építőipari 
Zrt.

A Rókusi körútnak ezen a 
szakaszán az előzőnél is ko-
molyabb beavatkozásra volt 
szükség: az aszfaltréteget 
12 centiméter mélyen kellett 
felmarni az útalap rosszabb 
minősége miatt. 

Ezért a kivitelező elő-
ször a szegélyek bontásával 
és megépítésével kezdte a 
munkát, majd ezt követően 
marták fel a régi burkolatot, 
javították az útalapot, ezu-

tán került a 7+5 centiméte-
res aszfaltréteg a külső, illet-
ve a belső sávokra.

– Szeged város önkor-
mányzata elkötelezett a vá-
rosi utak folyamatos korsze-
rűsítése mellett. Ezt jelzi az 
is, hogy az idén minden ko-
rábbinál nagyobb összeget, 
3 milliárd 300 millió forintot 
költ saját költségvetéséből a 
kezelésében lévő városi utak 
és járdák felújítására. A Ró-
kusi körúton most elkészült 
felújítás költsége 197 millió 
forint volt, amit az önkor-
mányzat teljes egészében sa-

ját költségvetéséből fedezett 
– mondta Molnár Zoltán.

Kozma József, Makkos-
ház önkormányzati képvi-
selője pedig arra biztatta az 
autósokat, hogy akik eddig 
menekülő útvonalakat ke-
restek, térjenek vissza a Ró-
kusi körútra, vegyék minél 
hamarabb birtokba a felújí-
tott útszakaszt, mentesítsék 
a kerülőutakat a forgalom-
tól, adják vissza azokat a la-
kó-pihenő övezetekben élő, 
pihenni vágyó lakosoknak.

A Rókusi körút Vértói út és Csongrádi sugárút közötti 
szakaszán június végén kezdték a burkolatfelújítást, és 
nemrég visszaadták az autósoknak a teljesen megújult 
útszakaszt. Az autósoknak már nem érdemes menekülő 
útvonalat keresni, mert ütemesen halad a forgalom, csak 
a szegélyeken és egy kanyarodósávon dolgoznak még pár 
napig. A több mint háromszáz méter hosszú útszakaszt 
197 millió forintért újíttatta fel az önkormányzat saját 
költségvetéséből.

Molnár Zoltán, Északi városrész és Kozma József, Makkosház önkormányzati képviselő-
je a megújult Rókusi körútról tájékoztatta a sajtó munkatársait. Fotók: Iványi Aurél 

Szeged város önkormányzata 197 millió forint saját for-
rásból újíttatta föl a Rókusi körút Vértói út és Csongrádi 
sugárút közötti szakaszát.
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Terített asztal és vetett ágy  
a galamboknak a város

Terített asztal és vetett ágy a 
város a galamboknak, amelyek 
bőven találnak itt élelmet és fész-
kelőhelyet. Az önkormányzatnak 
nincsenek hatósági jogkörei a ga-
lambok gyérítésére, de mindent 
megtesz, hogy a város tulajdoná-
ban álló ingatlanokon megszün-
tesse a galambok fészkelőhelyét, 
a kritikus időszakokban pedig 
gyakrabban takarítsa az ürüléket 
a közterületeken. A galambok 
túlszaporodásáért mi magunk is 
felelősek vagyunk.

A 
galambok nagyon szapo-
ra állatok, és nagy tömeg-
ben vannak jelen Szege-
den. Fészkelőhelyeik leg-

inkább elhanyagolt padlásterek, 
régi épületek kihasználatlan külső 
és belső 
terei . 

Szí-
v e s e n 
időznek a ma-
gas épületek peremén, ablakpár-
kányokon, erkélyeken, szobrokon, 

parkokban, köztereken. „A városi 
galamb teljes mértékben alkalmaz-
kodott az urbánus léthez, aminek 
fő oka, hogy természetes ellensé-
gei – például a ragadozó madarak 
– ebben a környezetben nincsenek 
jelen, élelmet és fészkelőhelyet vi-
szont bőven találnak. Tulajdonkép-
pen a város terített asztal és vetett 
ágy a galamboknak” – írta Megyeri 
Szabolcs kertész.

Sólyom

A sólyom a galamb természetes el-
lensége. Sólymot azonban nem le-
het kapni a gazdaboltban, így soly-
mászt kell fogadni, aki az idomított 
madarával elkergeti a galambokat. 
A galambok tartós távoltartásához 
azonban folyamatosan és hetekig 
kellene vadásznia a sólyomnak 

olyan városi környezetben, ami 
nem az ő terepe, hiszen a 

solymászathoz akadály-
mentes környezet és 

folyamatos vizuális 
kontaktus szüksé-
ges a solymász és 
a madár között. Ez 
a megoldás nem 
túl hatékony, és ha 

a galambok észlelik, 
hogy már nincs jelen 

az ellenség, hamar visz-
szatérnek. 

Fogamzásgátlás

A galamb-fogamzásgátlás túlsá-
gosan körülményes és kockáza-

tos. Probléma, hogy a galambon 
kívül más, akár védett madár is 
megeheti a közterületen kiszórt 
fogamzásgátlós etetőanyagot. Eső 
se érheti az etetőanyagot, mert víz 
hatására feloldódik, belekerülhet 
a talajba, vízbázisba, napsütés 
hatására pedig lebomlik, nem 
utolsósorban pedig veszélyes hul-
ladéknak minősül. A szer pár hó-
napig hat, ezért folyamatos ada-
golást igényel, nem csak egyszeri 
kiszórásról van szó, mert a galam-
bok egész évben aktívan raknak 
tojásokat, illetve az alkalmazott 
szer jelenleg nem engedélyezett 
Magyarországon.

Háló, tüske, műmadár

A galambok elriasztására jobban 
bevált módszer, amikor fizikai 
akadályokkal, hálóval vagy fém 
beülőtüskékkel akadályozzák meg 
a megtelepedésüket. Használnak 
különböző elektromos és akusz-
tikus riasztóberendezéseket is, 
amelyek szintén beválhatnak, bár 
gyakran a galamb idővel hozzászo-
kik, és visszatér. Megyeri Szabolcs 
szerint a műmadár, egy műanyag 
holló vagy sólyom is jó ötlet az er-
kélyen, az ablakpárkányon, amely 
ideig-óráig elrettenti a hívatlan ven-
dégeket. A baj az, hogy a galamb 
nem buta, s ha azt látja, hogy a 
műanyag ragadozó sosem mozdul, 
idővel felbátorodik, és újra megje-
lenik. Házi megoldásokról is halla-
ni, például kiakasztott, napfényben 
villódzó cédélemezekről, ezek ha-

tékonysága azonban nagyon vál-
tozó.

Bőséges táplálék

A galambok jellemzően csapatok-
ban mozognak, és ugyanazokat 
a helyeket keresik fel táplálkozás 
céljából, majd nyilvánvalóan eze-
ken a helyeken piszkítanak töme-

gesen. A legnagyobb problémát 
a korlátlanul rendelkezésre álló 
élelem jelenti. A galambok elsősor-
ban a növények magvait részesítik 
előnyben, de a városi környezet bő-
séges egyéb táplálékforrást is kínál 
számukra kommunális hulladék 
formájában. A szénhidrátban és 
zsírokban gazdag ételmaradékok 
nagy mennyiségű ürüléket ered-
ményezhetnek. Sokat segítene, ha 
egyesek nem etetnék őket. Vannak 

helyek a városban, ahol előszere-
tettel etetik a galambokat, ami on-
nan látható, hogy sokszor halmok-
ban áll a kenyérmorzsa.

Az évnek azon kritikus szaka-
szaiban, amikor megszaporodnak 
a galambürülékkel kapcsolatos 
problémák, a Szegedi Környezet-
gazdálkodási Nkft. gyakrabban vé-
gez takarítást az érintett közterü-

leteken. Amennyiben az ingatlan 
magántulajdonosa is eleget tesz a 
jogszabály által előírt köztisztasá-
gi kötelezettségének, úgy ez ele-
gendő kell legyen az időszakosan 
megjelenő, zavaró mennyiségű 
madárürülék felszámolására a kör-
nyezetgazdálkodás gyakoribb és 
intenzívebb közterület-takarítási 
munkájával együtt.

Szabó C. Szilárd

Azért, hogy ne szapo-
rodjanak túl a galambok, 
mi magunk is tehetünk:

• a tulajdonunkban lévő, elhanya-
golt padlásterek galamb fészkelőhe-

lyektől való megtisztításával, galamb-
riasztó tüske kihelyezésével,

• a kommunális hulladék csökkenté-
sével, ami táplálékforrásul szolgál 

a madaraknak,
• és azzal, hogy nem etetjük a 

galambokat köztereken.

A galambok túlszaporodásáért mi magunk is felelősek vagyunk. Fotók: Kuklis István 

A galambok folyamatosan mozgásban vannak, nem állnak meg, amíg 
fény van. 

Ne etessük a galambokat a köztereken! 
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Török Balázs: Szeged mindig tud újat mutatni

T
örök Balázs gyermekkora óta fotózik. Az első fényké-
pezőgépét az általános iskolai ballagására kapta a 
családjától, de már előtte is fotózott a szülei mobilte-
lefonjával. A 23 éves szegedi fiatalember jelenleg a 

fotós vállalkozása útját egyengeti. Szeret kutyákat és tájakat 
fényképezni, de a streetfotózást is kedveli, és szívesen ered 
a viharok nyomába, hogy dokumentálja a különleges időjá-
rási jelenségeket. Balázs szerint Szeged nagyon jó hely a fo-
tózás szerelmeseinek. A városban barangolva bármilyen té-
mát felfedezhet az ember. Kedvenc helyei között szerepel az 
újszegedi liget, a Rotary tanösvény, a Holt-Maros és a Tisza, 
valamint a Dóm és a Széchenyi tér, illetve a Móra Ferenc Mú-
zeum környéke. „Szegedben azt szeretem a legjobban, hogy 
tökéletes harmóniában van a városi és természeti környezet, 
így mindenki megtalálja a számára legkedvesebb helyet. Ne-
kem mindig tud valami újat mutatni Szeged.”
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Életre szóló filmélmény

Filmajánló sorozatunkban 
Váraljai Anna művészettör-
ténész, az SZTE Filozófia 
Tanszék adjunktusa Mick 
Jackson Több mint testőr 
című filmjét ajánlja.

„Fény, gazdagság, siker, 
egy tökéletes videoklipvilág, 
amelybe fájdalommentesen 
lép az ódon illatú romanti-
kus szerelem, a regényes 
gyűlölet, még a neki-neki-
veselkedő életveszély is.”  
Írta a Népszava 1993 ápri-
lisában a Több mint testőr 
című filmről. Ennek a késő 
tavaszi, kora nyári időszak-
nak ez volt a sikerfilmje, 
kulturális-életérzésbeli kö-
zös nevezője Kiskőrösön. 
Minden osztálytársam erről 
beszélt, az apukáknak a 
Playboy-kép mellé Whitney 
Houston is a garázsajtajá-
ra került, az anyukák vadul 
napoztak a kiskertekben, az 
iskolarádióban az „Örökké 
szeretni foglak…” zengett 
a szünetben. A korai-rend-
szerváltás utáni, ugyan-
akkor a maga vidéki léte-
zésében teljes mértékben 
változatlan posztszocializ-
musunkba berobbant Whit-
ney melltartóban, Kevin pe-
dig pisztolytáskával a slicce 
mellett. Még Frank (Kevin 
Costner), a testőr számára 
is megfejthetetlen volt Hol- 
lywood beltenyészete, hát 
még nekünk, akkori hatodi-
kosoknak, akiknek legfonto-
sabb gyerekkori élményeink 

közé tartozott a kiskőrösi 
dolláros bolt megnyitása, 
és az első Marlboro-fény-
reklámos kocsmabejárat. 
HOLLYWOOD! 
Volt valami 
gondolatunk 
erről a Bravo 
magazinból , 
de a maga 
teljességében 
ez a film tette 
világossá szá-
munkra, hogy 
milyen mesz-
szi is vagyunk 
tőle, hiába az 
Impulse spré 
meg az oszt-
rák rokonok-
tól örökölt Nike cipő. Mivel 
a Petőfi Művelődési Házban 
(akkor már Petőfi mozi) nem 
vetítették a filmet, rábírtam 
apukámat, hogy menjünk 
el az autósmoziba. A Hold-
fény autósmozi 1991-ben 
nyílt meg Kiskőrösön a ter-
málfürdő melletti telken, az 
ott sátorozó német turisták 
között. Kilencven környé-
kén egy csomó vidéki mozi 
bezárt/csődbe ment, és a 

vállalkozó szelleműek (este 
mozizás, nappal borgyártás) 
sorra nyitották a szabadtéri 
vetítőhelyeket. Pár éven be-

lül autósmozi 
nyílt Kecelen, 
K e c s k e m é -
ten, Kiskun-
halason, Ka-
locsán, Baján, 
M é l y k ú t o n , 
Bócsán, az 
abonyi diszkó-
tanya mögötti 
parkírozóban, 
és a kiskő-
rösi strandon 
is. Lehúztad 
az ablakot, 
m e g v á l t o t -

tad a jegyet, elfoglaltad a 
számodra kijelölt parcellát, 
beállítottad az autós rádió-
ban a megadott frekvenci-
át, és már élvezhetted is a 
szélvédőn keresztül a mo-
zit. A kádárizmus prüdériája 
után felszabaduló érzékiség 
tombolt a kilencvenes évek 
elején, így jellemzően sok 
erotikus filmet vetítettek, 
leghíresebb talán az Emma-
nuelle kalandjai. Egyáltalán 

nem jelentett gondot, hogy 
egyik kocsiból át lehetett 
látni a másikba: a személy-
gépjármű személyes univer-
zum volt, ahol mindenki azt 
csinált, amit akart. Persze, 
én ilyen filmeket akkoriban 
még nem nézhettem, de a 
Több mint testőrre ünnepé-
lyesen jegyet vett a család, 
a törtfehér Trabantban elöl 
ültem apukámmal, hátul 
pedig az öcsém anyámmal 
és nagyanyámmal, a cso-
magtartóban negyven kiló 
krumpli diszperzites vödör-
ben. Mind együtt hallgattuk 
Whitney szívhez szóló da-
lait a recsegős autórádión 
keresztül, néha letekertük 
az ablakokat, hogy friss le-
vegőhöz jussunk. A kalocsai 
autósmoziban volt pereces 
is, itt sajnos nem, így be 
kellett érnünk az anyám 
által csomagolt kolbászos 
szendvicsekkel. A film köz-
ben apám felvetette, hogy 
nem is nagy hülyeség test-
őrt fogadni, mert a Stadler-
nak is van Akasztón, meg a 
Fenyőnek sem ártott volna, 
ráadásul a Stadleréi látha-
tatlanok, mindig ott vannak 
körülötte, és senki nem tud-
ja, kik azok. Nagyanyám böl-
csen megállapította, milyen 
jó is, hogy mi szegények 
vagyunk, és nem kell mindig 
rettegnünk valakitől.

(Több mint testőr. Ren-
dezte: Mick Jackson. Fősze-
replők: Whitney Houston és 
Kevin Costner.) 

Alkotott az MI:
Munkácsy Ásító inasa
Van Gogh stílusában
a Móra-múzeumban

A mesterséges intelligencia értelmezte újra Munkácsy Ásí-
tó inas című festményét többféle művészeti stílusban. A 
Móra Ferenc Múzeumban ezekből az MI által készített alko-
tásokból nyílt kiállítás a Munkácsy-tárlathoz kapcsolódva.

Ú
jszerű kamarakiállítással jelentkezett a Móra-múze-
um a jelenleg látható Munkácsy-kiállítás kapcsán. 
Munkácsy Mihály ikonikus alkotását, az Ásító inast 
gondoltatták újra a mesterséges intelligenciával töb-

bek között Michelangelo, Klimt és Van Gogh stílusában. A tár-
lat létrehozásának az volt a célja, hogy megmutassák, milyen 
egyedi módon használható az MI a hagyományos kiállítások 
kapcsán. A projektet a múzeum grafikusa, Magyar Milán vitte 
végig, aki az egyik, képalkotásra létrehozott mesterségesintel-
ligencia-programot „kérte meg” arra, hogy alkossa újra az Ásí-
tó inast különböző parancsok alapján. Noha pontos utasítá-
sokat kapott az MI, mégsem született olyan kép, mely az ere-
deti festmény minden elemét pontosan megjelenítette volna.

A kiállításon több mint hetven MI által generált képet lát-
hatnak. Az Ásító inas megjelenik barlangrajzokon, egyiptomi 
és ókori görög alkotásként, Michelangelo, Klimt és Van Gogh 
stílusában, de találkozhatnak pop art, cyberpunk-, graffiti- és 
anime-újraértelmezésekkel is.

Az Ásító inas, én és MI című kiállítás 2024. november 
17-ig látható a Móra Ferenc Múzeumban.

Ásító inas egy barlangrajzon. Fotók: Móra Ferenc Múzeum

Ásító inas Klimt stílusában.

Ásító inas Van Gogh stílusában.

Váraljai Anna művészettörténész, az SZTE Filozófia Tanszék adjunktusa. Fotó: Kuklis István

Kevin Costner a Több mint 
testőrben. Képünk forrása: 
port.hu 
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Tisztelt Olvasóink! 
Szerkesztőségünk fenntartja a jogot arra, hogy az ész-
revételeket, olvasói leveleket rövidítve, szerkesztett for-
mában adja közre. 

Titkos kormányülés

E
ste 11-kor kezdődött a titkos kormányülés a Karmeli-
tában az árvízi helyzettel kapcsolatban. Nem a Dunára 
néző erkély melletti teremben, hanem a kastély alatti 
barlangban, de a biztonság kedvéért itt is le kellett adni 

a mobilokat. Orbán most nem kérte a vízállásokat, csak azokat 
a fotókat, videókat nézték át, amik az ő hősi közreműködését 
örökítették meg. Kicsit morcos lett, amikor vasalt inges, lakk-
cipős miniszterek aktív pózait látta, ki is adta az utasítást: min-
denki vegyen fel a raktárból gumicsizmát, kicsit sározza össze, 
s csak utána mehet fényképezkedni.

Második pontként azt kellett megvitatni, hová kerüljön Or-
bán csizmás emlékműve. Már 2013-ban emeltek egyet, de ak-
kor csak a csizmát és a hálát rebegő emléktáblát helyezték el 
a töltésen. Most viszont a nemzet és a párt egyhangú akarata 
szerint olyan emlékművet kell emelni, ami még Brüsszelből is 
látszik. Vita alakult ki, hogy az alkotó a csádi teveszobrász legyen 
(ingyenes ajándék a 200 milliós támogatásért), legyen-e labda a 
lábánál, legyen-e egyházi áldás az avatáskor. Orbán dicséretét 
fejezte ki a kimagasló teljesítményért, hogy minden dunai kilo-
méterre sikerült legalább egy miniszterhelyettest kiállítani.

A vízveszély elmúltával megkezdték a károk felmérését, 
hogy mit vitt el a Duna, mit a NER-lovagok. Egyéb napirendi 
pontok tárgyalásakor tudomásul vették, hogy nemcsak a kínai 
vasút és Paks késik, de ez a járvány átterjedt a MÁV-járatokra 
és a gazdasági növekedés ütemére is. 

A Dunával kapcsolatosan felmerült: a TEK-es csapatok 
megkorbácsolhatnák a vizet, hogy ne háborogjon, a Szuvere-
nitásvédelmi Hivatal pedig kivizsgálhatná az uniós vizek aljas 
beáramlását.

A Tiszával most nem foglalkoztak.
Dr. Zsadányi Nagy Csaba 

H
armincki lences, 
gyerekmintás zok-
nit kerestem egy 
boltban a kilenc- 

éves fiú unokámnak. A kivá-
lasztott zoknikat megmutat-
tam egy eladónak. A hölgyről 
kiderült, hogy aznap ünnepli a 
születésnapját. Nagyon fiata-
los eladó volt, akitől megtud-
tam, hogy van egy tizenkilenc 
éves fia. 

A pénztárnál megjegyez-
tem, hogy milyen kedves az 
eladó, amire azt felelték: 
Marika tényleg nagyon fi-
gyelmes. Arra gondoltam, 
hogy veszek neki az üzlettel 
szemben lévő édességbolt-
ban egy tábla csokit. Miután 
visszatértem az üzletbe, ke-
restem Marikát. Egy idősebb 
eladó közölte, hogy ő Mari-
ka.

Eltűnődtem, mert tudtam, 
hogy idős korban már csök-
ken a látóképesség…

– Fél órával ezelőtt is ön 
volt itt? – kérdeztem.

– Nem. Helyettesítettek. 
Most a fehérnemű osztályon 
találom meg Marikát.

Elmentem az osztályra, 
ahol egy idősebb, szőke hajú 
eladóhölgy pakolta az árut.

– Marikát keresem.
– Én vagyok Marika.
Ezek után el kellett mon-

danom a történetet, amire ő 
elnevette magát.

– Tudom, hogy kit keres, 
de ő nem Marika. Ebédelni 
ment, de hamarosan vissza-
ér, szólok neki.

Pár perc múlva megjelent 
a fiatal, szőke eladóhölgy. 
Kedvesen mosolygott és cso-
dálkozott. Ő az unokámnak, 
én neki kívántam még sok 
ilyen szép napot. Az üzletből 
távozva úgy éreztem, mintha 
egy baráti találkozóról jöttem 
volna el.

Dr. Berecz Árpádné

Marikák a boltban

Orbánék átverték a nyugdíjasokat

E
lmúltam nyolcvan, 
így tapasztalatból 
mondhatom, mindig 
lesznek hazánk-

ban olyanok, akik állít-
ják: egyes emberek igaz-
ságtalanul magas jöve-
delemre tesznek szert, 
mások pedig (sokan 
vannak!) a béka feneke 
alatti összegből (mondják 
azt is, hogy fillérekből) kell, 
hogy megéljenek.

Elismerem, hogy az el-
végzett munka mennyiségét 
és az azzal járó felelősséget 
meg kell fizetni. Ezzel nincs 
is baj. Ugyanakkor az még-
sem járja, hogy egyesek több 
százmillió forintot keresnek, 
sőt – mint például a Mol el-
nök-vezérigazgatója – az 
egymilliárdot is meghaladó 
jutalomban részesülnek. Vél-
hetően a havi fizetése is több 
százmillió forint. Ez kifejezet-
ten felháborító! Különösen 
akkor, ha azokra gondolok, 
akiknek (mint ahogy anno 
mondta jó anyám) csak fillé-
rek ütik a markukat.

„Nincs jobb, nincs bal, 
csak magyar” – mondta 
nemegyszer Magyar Péter a 
gyűlésein. A fideszes politi-
kusok ugyanakkor rendkívül 
büszkék a jobboldali politiká-
jukra. Tekintsük át, melyek a 
kormány-

zó párt gazdaságpolitiká-
jának alapvető vonásai! 
Kivételesen ne a kormány 
politikai megnyilvánulásait 
és állításait elemezzük, ha-
nem a fideszes politika tar-
tósan érvényesülő tartalmát, 
lényegét vegyük szemügyre. 
A Fidesz igazságosnak tartja 
a magyar kapitalizmusban 
kialakult jövedelmi viszonyo-
kat, ezért az EU-ban egye-
dülállóan egykulcsos, 15 
százalékos személyi jövede-
lemadót alkalmaz. Azonos 
mértékkel adóztatja a mini-
málbért és a több százmillió 
forintos jövedelmet.

A Fidesz szerint a pi-
acgazdaságban kialakult 
jövedelmi arányok igazsá-
gosak, ezért az állami nyug-
díjrendszerben is azt köve-
tik, hogy az emberek élete 

során szerzett jövedelmi 
különbségek fennma-

radjanak. Egyszerű-
en fogalmazva: a 
nyugdíjasok élet-
színvonalát „be-
fagyasztották”, és 
ez azt jelenti, hogy 

az életszínvonaluk 
nem javulhat. A nyug-

díjasok, akik éveken át 

panaszkodtak, hogy a Gyur-
csány-kormány elvette tő-

lük a 13. havi nyugdíjat, 
végül néhány évvel 

ezelőtt visszakap-
ták azt. Azonban 
ez is ugyanúgy be 
lett „fagyasztva”, 
mint a rendes 
nyugdíjak, így való-

jában csak az inflá-
ció miatt csökkent 

vásárlóerőt tartották 
szinten – ezzel Orbánék át-

verték a nyugdíjasokat.
A kormány nemcsak a 

nyugdíjasok, hanem az aktív 
dolgozók esetében is indo-
kolatlan megkülönböztetést 
tesz. Ennek következtében 
a nyugdíjakat csupán az 
infláció mértékével növelik, 
sőt néha még abból is 
visszatartanak egy-
két százalékot. 
Így a nyugdíjak 
vásár lóere je 
stagnál, nem 
nő, míg az 
aktív dolgo-
zók bérei re-
álértékben is 
emelkednek. 
Ha 2010-hez vi-
szonyítjuk, ma az 
átlagnyugdíj nettó ösz-
szege csak az átlagkerese-
tek 50 százaléka.

A jólét biztosításában 
a Fidesznek fontosabb a 
tőkés, mint a munkaválla-
ló. Ezért a tőke jövedelem-
adója alacsonyabb, mint a 
munkavállalóké, azoké, aki 
megtermelik a tőkét. Mindez 
bizonyítja azt a tényt, hogy 
a 2010-es 43,5 százalék 
GDP-n belüli arány 2022-re 
lecsökkent körülbelül 38,5 
százalékra. Jól jellemzi a 

gazdasági eredmény romlá-
sát az is, hogy a vásárlóe-
rő-paritáson mért fogyasztás 
az utóbbi 19 évben a volt 
szocialista országok közül 
az EU-n belül Magyarorszá-
gon legrosszabb. Ez a fejre 
állított magyar gazdaság az 
Orbán-kormányt „igazolja”, 
mert a költségvetésből na-
gyobb arányban részesül a 
tőketulajdonos, mint a szo-
ciálisan rászoruló. A Fidesz 
gazdaságpolitikájának egyik 
alapvető célja, hogy a jelen-
legi jövedelmi különbségek-
ből adódó vagyoni különbsé-
gek átörökíthetők legyenek 
a következő generációra is, 
és „bebetonozzák” az ebből 
származó társadalmi különb-

s é g e k e t . 

Ezekben 
a kérdésekben a mértékek 
és a szabályok fontosak. 
Milyen arányú jövedelem-
különbségeket tart igazsá-
gosnak és elfogadhatónak 
a társadalom? Mit szeretne 
a társadalom többsége? 
Skandináv típusú, a kapita-
lizmus miatti egyenlőtlensé-
get mérséklő állami újrael-
osztó modellt?

Kutnyik Pál

A Fidesz 
igazságosnak 

tartja a magyar ka-
pitalizmusban kialakult 

jövedelmi viszonyokat, ezért 
az EU-ban egyedülállóan egy-

kulcsos, 15 százalékos szemé-
lyi jövedelemadót alkalmaz. 
Azonos mértékkel adóztatja 

a minimálbért és a több 
százmillió forintos 

jövedelmet.

A Fidesz gazda-
ságpolitikájának 

egyik alapvető célja, 
hogy a jelenlegi jövedelmi 

különbségekből adódó 
vagyoni különbségek 

átörökíthetők legyenek 
a következő generá-

cióra is.

Elisme-
rem, hogy az 

elvégzett munka meny-
nyiségét és az azzal járó fe-

lelősséget meg kell fizetni. Ez-
zel nincs is baj. Ugyanakkor az 

mégsem járja, hogy egyesek több 
százmillió forintot keresnek, sőt 

– mint például a Mol elnök-ve-
zérigazgatója – az egymil-

liárdot is meghaladó 
jutalomban része-

sülnek.
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Sportmix

TAROLTAK A SZEGEDIEK. A 
szegedi Jászapáti Petra mind-
három egyéni távon (500, 
1000, 1500 méter) nyert a rö-
vidpályás gyorskorcsolyázók 
budapesti országos bajnok-
ságán.

„Már annak örülök, hogy 
itt lehetek, mert több mint egy 
éve nem versenyeztem egyéni-
ben. A legizgalmasabb az 1000 
méter volt, ott nagyon a végére 
hagytam a döntést. Nehéz meg-
mondani, hol tartok, mert az 
előző év kihagyása után nincs 
viszonyítási alapom. Az időered-
ményeim jobbak, mint tavaly 
ilyenkor, de akkor nem derült 
ki, hogy mire lett volna elég a 
nemzetközi mezőnyben. Min-
denesetre várom a világkupá-
kat” – mondta az MTI-nek a ve-
gyes váltóval olimpiai bronzér-
mes 25 éves sportoló, aki egy 
vírusos megbetegedés miatt az 
előző idényben kizárólag a vb-n 
indult, ott is csak váltóban.

Ami a többi szegedit illeti, a 
Szegedi Korcsolyázó Egyesület 
színeiben a férfiaknál Jászapáti 
Péter megnyerte az 1500 mé-
tert, 500-on pedig második lett, 
a nőknél Kónya Zsófia harma-
dikként zárt a legrövidebb és a 
leghosszabb távon is. Az 1500 
méter junior világbajnoka, So-
modi Maja 500 és 1500 méte-
ren sem jutott döntőbe, 1000 
méteren pedig be kellett érnie a 
negyedik hellyel. A szintén sze-
gedi Tuti Korcsolyázó Közhasz-
nú Sport Egyesület is szerzett 
egy érmet, Jancsó Zalán harma-
dik lett 1500-on, míg a szegedi 
nevelésű, de az FTC színeiben 
induló Nógrádi Bence 500 és 
1000 méteren első, 1500-on 
második helyen zárt. A sportág 
hatállomásos világkupa-soro-
zata október utolsó hétvégéjén 
Montrealban kezdődik.
FIATALOKAT TESZTELTEK. A 
múlt héten nem hivatalos válo-
gatott időszakban tartott ötna-
pos edzőtábort a férfi kézilab-
dázók nemzeti csapata. Chema 
Rodríguez, a párizsi olimpián ti-
zedik helyezett válogatott szö-
vetségi kapitánya 19 játékost 
hívott be. Ezt az időszakot arra 
használták föl, hogy megpróbál-
ják szélesíteni a válogatott kere-
tet, így azt vizsgálták, kik azok 
a fiatal, 23 év alatti játékosok, 
akik a közelebbi vagy a távo-
labbi jövőben odakerülhetnek 
a nemzeti csapathoz. Az össze-
tartáson az OTP Bank-Pick Sze-
gedet a jobbszélső Szilágyi Ben-
jámin képviselte, míg a szegedi 
akadémiáról Balogh Ádám, Né-
meth Bulcsú és Balogh Dániel 
kapott meghívót.
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Érmet nyernének az Andersen Ligában
Azari Zsolt leigazolása nagy erősítés a Goodwill Pharma Szegednek

A 47-szeres válogatott játé-
kos, a csaknem hétszáz ma-
gyar élvonalbeli meccset ját-
szó, 38 esztendős Azari Zsolt 
a Goodwill Pharma Szeged 
jégkorongcsapatánál folytat-
ja pályafutását – jelentették 
be a szakosztály idénynyitó 
sajtótájékoztatóján, amelyet 
a névadó szponzor Goodwill 
Pharma székhelyén tartot-
tak.

– Sok változás történt nálunk, 
a legjobb talán az, hogy soha 
nem volt még Szegeden ilyen 
jó összetételű és minőségű 
edzői stáb, de azt is ki me-
rem jelenteni, hogy soha nem 
volt még ilyen erős csapatunk 
sem, mint a mostani. Gyorsan 
hozzáteszem, a bajnokság is 
az eddigi legerősebb másod- 
osztályú küzdelemnek ígérke-
zik, így fel van adva a lecke. 
Ezzel a közönség jár a legjob-
ban, hiszen remek meccseket 
láthatnak majd. Végre sikerült 
kialakítani azt a szegedi ma-
got, amellyel helyben tudunk 
edzeni, ráadásul heti négy 
alkalommal, ami hatalmas 
előrelépés. Izgalmas idényt 
várok, amely végén a tavaly 
a kezünkből kicsúszott érmet 
szeretnénk végre megkapa-
rintani, sőt az Andersen Liga 
gyönyörű kupáját is szeret-
nénk a fejünk fölé emelni, ha 
nem most, akkor a következő 

szezonban – fogalmazott Pá-
pai Miklós, a Goodwill Phar-
ma Szeged szakosztály-igaz-
gatója. Hozzátette, Szeged 
városával és a Szegedi Tu-
dományegyetemmel is egyre 
szorosabb az együttműködés.

Meghatározóvá váltak

A névadó szponzor képvisele-
tében Jójárt Ferenc méltatta a 
két fél 2016 óta tartó együtt-
működését.

– A győzteseket és a vesz-
teseket egyetlen dolog kü-
lönbözteti meg: a győztesek 
soha nem adják fel. Mikiben 
olyan embert ismertem meg, 
aki győztes típus, ezért hiszek 
benne, hogy egyszer a magas-

ba emelhetjük a kupát! Egyre 
több igazolt játékosa van a 
szakosztálynak, egyre több 
jégidő áll rendelkezésre, egy-
re jobb az infrastruktúra, így 
büszkén mondhatjuk, hogy 
a város egyik meghatározó 
sportegyesületévé váltunk – 
fogalmazott Jójárt Ferenc, aki 
egy társadalmi célú kezdemé-
nyezésről is hírt adott. A MOST 
kampányban a hokicsapat is 
részt vállal, a lényege pedig a 
stroke, azaz az agyvérzés ko-
rai észlelése és prevenciója, 
erről edukálja a lakosságot.

Remek játékost igazoltak

A szegedi csapat új vezető-
edzője Dósa Dávid lett a nyá-

ron, akinek ez az első megbí-
zása a felnőtt mezőnyben. 

– Támogató a csapat, segí-
tik a munkámat, ez könnyebb-
séget jelent. Szerencsére már 
most bő kerettel dolgozhatok, 
de a szegedi srácok mellé ér-
keznek még légiósok, tovább 
tudunk erősödni. Izgalommal 
várom a szezont: a felkészü-
lést elvégeztük, Hegyi Ádám 
szakmai vezetőnkkel és Len-
gyel Levente edzőtársammal 
pedig olyan programot állítot-
tunk össze, amivel esélyesek 
lehetünk a végelszámolásnál 
– mondta a vezetőedző.

A legnagyobb bejelentés 
Azari Zsolt leigazolása volt: 
a 47-szeres válogatott játé-
kos a dunaújvárosi hoki le-

gendájaként vonult vissza a 
profi sporttól tizenhét szezon 
és közel hétszáz élvonalbeli 
meccs után, 2021-ben. Azóta 
a másodosztályban játszik, az 
előző idényben 16 találkozón 
14 gólt és 17 gólpasszt ért el 
az Andersen Ligában.

– Ez már nem az az amatőr 
másodosztály, mint régen, az 
Andersen Liga komoly bajnok-
ság, jó csapatokkal és játé-
kosokkal. Az utóbbi években 
a DAB-Acélbikák Sportkarrier 
Program részeként indítot-
tunk újvárosi csapatot, ám ez 
az új szabályok miatt ezúttal 
nem tud részt venni a soro-
zatban, így másik egyesületet 
kellett keresnem. A szegedi 
szakmai igazgatóval, Hegyi 
Ádámmal jó barátok vagyunk, 
együtt nyertünk magyar baj-
nokságot, ezért felhívtam, 
hogy Szegeden mire lehet 
számítani. Amit elmondott, az 
gyorsan meggyőzött, tetszik a 
projekt, mert fontos számom-
ra, hogy olyan csapatnál játsz-
szak, ahol minimum éremért 
lehet küzdeni – mondta Azari.

A szegedi jégkorongcsa-
pat a Győr ellen lapzártánk 
után kezdte meg a bajnoksá-
got. A következő hetekben a 
Sportországi Cápák és a Va-
sas SC vendégeként játsza-
nak, majd október 26-án 19 
órától a MAC Ikonokat fogad-
ják a szegedi műjégpályán.

Lékó nem zárta 
ki a folytatást

A 
versenysakkhoz öt év 
után visszatérő Lékó 
Péter nem zárta ki a 
folytatás lehetőségét, 

de még korainak tartja, hogy 
erről döntsön.

– Korai lenne a folytatásról be-
szélni, de fantasztikus volt ebben 
a magyar csapatban versenyezni. 
A szövetség rendkívüli erőfeszíté-
seket tett, és ha ebben a szellem-
ben folytatja, ez az együttes rend-
kívül erős lehet – jelentette ki a 
budapesti sakkolimpiát követően 
a 45 éves szegedi nagymester. A 
kilencedik kiemeltként végül 11. 
helyen záró magyar válogatott 
teljesítményére büszke volt, úgy 
vélte, ennél többet érdemelt vol-
na ez az ötös Rapport Richárddal, 
Gledura Benjaminnal, Berkes Fe-
renccel és Szjugirov Szanannal, 
mert fantasztikus csapategység 
alakult ki köztük.

Apelgren: Most a napos oldalon vagyunk
Október 9-én folytatja a Bajnokok Ligáját az OTP Bank-Pick Szeged

Az OTP Bank-Pick Szeged 
férfi kézilabdacsapatának 
vezetőedzője, Michael Apelg- 
ren szerint csapata számára 
szép volt az idény első perió-
dusa.

– Mindig a következő mér-
kőzésre összpontosítunk, de 
azt gondolom, az együttesem 
bizonyította, hogy a legmaga-
sabb szinten, a legjobb klu-
bokkal is fel tudja venni a ver-
senyt – nyilatkozta az MTI-nek 
a svéd szakvezető, aki nyáron 
vette át a csapat irányítását.

A szegediek mind a hat 
mérkőzésüket megnyerték 
a bajnokságban, a Bajnokok 
Ligája csoportkörében legyőz-
ték a német bajnok SC Mag-
deburgot (31–29) és a fran-
cia HBC Nantes-ot (33–32), 

a címvédő Barcelona ottho-
nában pedig csak egy góllal 
kaptak ki (30–31).

Apelgren hozzátette, a 
Magdeburg és a Nantes legyő-
zése jó alapot ad, hogy a leg-
magasabbra törekedjenek és 
nagyot álmodjanak. Kiemelte, 
jó nevű játékosok állnak ren-

delkezésére, és minden adott 
ahhoz, hogy csapatként jól 
működve bárhova odaérhes-
senek. Az elmúlt hetekről a 
vezetőedző elmondta: elké-
pesztően boldoggá teszi a kö-
zös munka.

– Jó érzésekkel jövök 
edzésre mindennap, és tény-

leg kezdem megkedvelni a 
srácokat. Természetesen, 
amikor úgy alakulnak az 
eredmények is, könnyebb így 
érezni. Meglátjuk, mit hoz a 
jövő, most a napos oldalon 
vagyunk, minden gördüléke-
nyen megy – összegzett.

A szakvezető elárulta, 
kíváncsian várja csapata re-
akcióját egy nehezebb idő-
szakra. Akkor ki fog derülni, 
a játékosok mennyire tudják 
kezelni, hogy a szerencse 
esetleg nem az ő oldalukon 
áll, de hangsúlyozta, az eddigi 
teljesítménnyel rendkívül elé-
gedett.

A Szeged legközelebb ok-
tóber 9-én, a horvát PPD Zag-
reb otthonában lép pályára a 
Bajnokok Ligája csoportköré-
nek negyedik fordulójában.

Azari Zsolt dunaújvárosi legendaként igazolt Szegedre. Fotó: acelbikak.net

A Pick Bodó Richárd utolsó másodperces bombájával győz-
te le a Nantes-ot. Fotó: Sólya Eliza/OTP Bank-Pick Szeged
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SZEGEDEN KÖTÖTTEK HÁZASSÁGOT 
szeptember 20-án: Nagy Balázs és Körö-
zsi Ágnes; szeptember 21-én: Hollós Tamás 
és Bertók Roberta, Simon Róbert és Dobos 
Anna, Farkas Tihamir és Székely Édua Netta, 
Csomós Ákos és Farkas Eszter, Bognár Oli-
vér Attila és Patyi Hajnalka, Bánfi  Martin és 
Szekeres Alexandra, Boros Bence és Rózsa 
Nikolett, K. Kis Patrik és Sógor Dóra, Andó-
di Szabolcs Lajos és Huczek Renáta, Erdei 
Márton és Pető Anna.
GRATULÁLUNK!

Időjárás-előrejelzés Szegedre:
csapadékos, őszi idő

Október 
7.

hétfő  

Október 
8.

kedd

Október 
9.

szerda

Október 
10. 

csütörtök

Október 
11. 

péntek  

Október
12. 

szombat 

Október 
13. 

vasárnap

Közepesen 
felhős

20/9
Amália,
Bekény

Közepesen 
felhős

21/9
Koppány,
Bettina

Eső

22/10
Dénes,
Ábris

Záporok

22/11
Gedeon,
Hajna

Záporok

21/10
Brigitta,

Gitta

Erősen 
felhős

20/9
Miksa,

Szeralina

Eső

19/9
Kálmán,

Ede
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Szeretne 2 mozijegyet nyerni egy ön által kiválasztott és a Belvárosi Moziban vetített filmre? Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfejtését, valamint a nevét és 
elérhetőségét (lakcím, e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett gyűjtőládába! Beküldési 
határidő: október 10. A nyerteseket e-mailben vagy telefonon értesítjük!
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: Évtizede-
kig zajlottak a Tiszán a népszerű motorcsónakversenyek. A nyertes: Dekkerné Fodor Klára. Gratulálunk!

Anyakönyvi hírek

Képviselői 

fogadóóra

OKTÓBER 7., HÉTFŐ
Dr. Kovács Tamás: 18.00 – 
19.00 (Szegedi Alsóvárosi 
Általános Iskola, Dobó utca 
42.)
OKTÓBER 9., SZERDA
Koromné Fenyvesi Rózsa: 

16.00 – 17.00: (Somo-
gyi-könyvtár Móravárosi Fi-
ókkönyvtár, Móra u. 21.);   
17.30 (Fodor József Élel-
miszeripari Technikum és 
Szakképző Iskola, Szabad-
kai út 3.) 
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A JAZZ ARANYKORA ÉS 
AZ E-CAPPELLA 
Helyszín: IH Rendezvényköz-
pont
Időpont: október 11., pén-
tek, 20 óra
A XVII. Fool Moon Acappel-
la Fesztiválon fellép a ma-
gyar Jazzation, amely a jazz 
aranykorát idézi meg, vala-
mint a dán Postyr, amely sa-
ját zenei univerzumot hozott 
létre, amit E-Cappellának 
neveztek el. 

JÖVŐRE VELED, UGYAN-
ITT  
Helyszín: Szent-Györgyi Al-
bert Agóra

Időpont: október 11., pén-
tek, 20 óra
Bernard Slade Jövőre veled, 
ugyanitt című vígjátéka több 

mint 1400 előadást ért meg 
a Broadwayn, a világ több or-
szágában is bemutatták. Ná-
lunk a Pesti Művész Színház 
előadásában, Fogarassy Ber-
nadett-tel és Egyházi Gézával 
a főszerepben láthatják.

SZEGED, AZ ÍZEK VÁRO-
SA
Találkozó: Tourinform Iroda
Időpont: október 12., szom-
bat, 10 óra
A kóstolóval egybekötött 
ízutazáson fedezhetik fel 
a szegedi gasztronómia 
alapanyagait a vásárok és 
piacok színes világában. A 
séta előzetes regisztráció-
hoz kötött. Jelentkezni lehet 
a +36-62/488-690-es és 
a +36-62/488-699-es te-
lefonszámon és a szeged@
tourinform.hu e-mail-címen.

FOOL MOON ÉS REAL 
GROUP  
Helyszín: IH Rendezvényköz-
pont
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A DÁN POSTYR E-CAPPELLA STÍLUSBAN ÉNEKEL 
OKTÓBER 11-ÉN AZ IH-BAN.

KOS (III. 21–IV. 20.) 
A héten a lelkesedése új 
lehetőségeket teremthet 

önnek. Ehhez persze fontos 
az is, hogy nyitottabb legyen, 
és meghallgassa mások véle-
ményét is. 

BIKA (IV. 21–V. 20.) 
A hét elején ugyan kisebb 
akadályokba ütközhet, de 

ha nem hagyja, hogy ezek 
eltántorítsák önt a céljaitól, 
akkor hamar túlléphet majd 
rajtuk. A munkahelyén elis- 
merésre számíthat.

IKREK (V. 21–VI. 21.)  
A kreativitása most új 
ötleteket és inspirációt 
hozhat önnek, emiatt a 

munkahelyén és a magán- 
életében is pozitív visszajel- 
zésekre számíthat. Legyen 
bátor, mert most minden esélye 
megvan a sikerre.

RÁK (VI. 22–VII. 22.) 
Kommunikációs kész- 
ségei a héten különösen 
sokat segítenek majd ön- 

nek a munkában és a ma- 
gánéletben is. Új kapcsolatok- 
ra tehet szert, amelyek hosszú 
távon is előnyösek lehetnek.

OROSZLÁN (VII. 23– 
VIII. 22.) Érzelmi hullám- 
völgyek jellemezhetik a 
hetét, de ne hagyja, hogy 

ezek eluralkodjanak önön. 
A munkahelyén stabilitásra 
számíthat, és új feladatokban 
is kipróbálhatja magát.

SZŰZ (VIII. 23–IX.  
22.) A hét folyamán a 
kapcsolatai erősödni fog- 
nak, ezáltal egy korábbi 

vita is rendeződhet. A 
stresszhatások ellen úgy teheti 
a legtöbbet, ha több időt szán a 
pihenésre és a mozgásra. 

MÉRLEG (IX. 23–X.  
22.) A héten tele lesz 
energiával és lendülettel, 
aminek köszönhetően 

bele tud majd vágni egy 
olyan új projektbe, amely 
karriertervei szempontjából 
kulcsfontosságúnak bizonyul- 
hat. 

SKORPIÓ (X. 23– 
XI. 21.) A héten próbál- 
jon arra koncentrálni, 
hogy belső harmóniát te- 

remtsen, ehhez érdemes időt 
szánnia az önreflexióra. Munka- 
helyén a kitartása hosszú távon 
meghozza gyümölcsét.

NYILAS (XI. 22–XII. 
21.) A következő időszak 
 a tanulás és az önfej- 
lesztés jegyében telhet 

majd az ön számára, ami 
elősegítheti karrierjét. Az 
anyagiak terén érdemes előre 
tervezni, hogy elkerülhesse a 
váratlan kiadásokat.

BAK (XII. 22–I. 20.) 
Ezen a héten a mun- 
kahelyi projektjeiben las- 
sú, de biztos előrehala- 

dás várható. A családi kap-
csolataiban most érdemes 
lehet több időt szánnia a 
közös programokra és a 
beszélgetésekre.

VÍZÖNTŐ (I. 21–II. 19.) 
A héten a munkahelyi 
kihívásokkal szemben 

legyen türelmes, és 
ne siettesse a dolgokat. A 

stressz csökkentése érdekében 
próbáljon meg több időt tölteni 
a szabadban. A kapcsolataiban 
pozitív változások várhatóak.

HALAK (II. 20–III. 20.)  
Ez a hét a kreativitásról 
és az új ötletekről fog 
szólni önnek. Érdemes 

kihasználnia ezt az ins- 
piráló időszakot arra, hogy 
megvalósítsa régi terveit. Ha 
most okosan fektet be, javulhat 
az anyagi helyzete.

Horoszkóp Szeged régen

A jazz aranykorától a szegedi ízeken át a pasikig

SZEGEDEN JÁRUNK A HATVANAS-HETVENES ÉVEKBEN. Ekkor kezdték el építeni a lakótelepeket a rendkívül gyorsan növekedő lakosságszám 
miatt. Először téglablokkos épületeket húztak föl, de mivel nem volt elég gyors az építkezés, technológiát váltottak. A nagypaneles házgyárban készült 
panelházaknál a tömegtermelés, a határidők minden áron való teljesítése gyakran a minőség rovására ment. Tarján, Fölsőváros, Makkosház, Északi 
városrész, Újrókus, Odessza – Szeged panelos városrészei. Összesen mintegy húszezren élnek házgyári lakásokban. Képünkön még állnak a Szilléri 
sugárút magánházai, melyek helyén panelépületeket húztak föl. A fotó forrása: Szegedi emlékkereső Facebook-oldala

Időpont: október 12., szom-
bat, 20 óra
A XVII. Fool Moon Acappella 
Fesztiválon fellép a magyar 
Fool Moon, hazánk első szá-
mú, többszörös nemzetközi 
díjas pop-acappella együt-
tese, valamint a jazz, pop 
és skandináv kórusszene 

határain belül egyedi hang-
zásvilágot teremtő svéd Real 
Group (képünkön).

HA LÚD, LEGYEN KÖVÉR
Helyszín: Kövér Béla Báb-
színház
Időpont: október 13., vasár-
nap, 11 óra
Amikor a Róka betört a tyúk- 
ólba, nem sejthette, hogy 

egy életunt libával találko-
zik, aki fenekestül felforgat-
ja az életét…

BEPASIZTUNK 
Helyszín: IH Rendezvényköz-
pont
Időpont: október 15., kedd, 
19 óra
Édes-könnyes este, renge-
teg humorral, iróniával és 
öniróniával, ahol felcsen-
dülnek a nyolcvanas-kilenc-
venes évek legismertebb 
slágerei. Három különböző 
élet, három különböző ka-
rakter, három különböző 
válás Détár Enikővel, Koós 

Rékával és Ladinek Judittal 
a főszerepben.


